
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 28. april 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 496
Vil ministeren redegøre for, om det er i overensstemmelse med Miljøstyrelsens formål 
med en offentlig grøn indkøbspolitik (”At minimere miljøbelastningen - herunder energifor-
bruget som følge af det offentlige forbrug. At fremme markedet – motivere virksomheder 
til at udvikle mindre miljøbelastende produkter, serviceydelser og teknologier. At være 
et godt eksempel for det øvrige samfund – et signal til borgere og erhvervsliv om 
ansvarlighed.”), at der indkøbes og serveres vand i kartoner i forbindelse med møder 
i ministerier og styrelser samt ved arrangementer på Christiansborg, når det tages i 
betragtning, at en undersøgelse fra DTU konkluderer, at plastflasker med pant har et 
lavere klimaaftryk end kartoner til vand, jf. MOF alm. del – bilag 625 (2020-21), og det 
fremgår af miljøministerens besvarelse af MOF alm. del - spørgsmål nr. 1444 (2020-21), 
at ”Miljøstyrelsen vurderer, at DTU's analyse med tilhørende følsomhedsanalyser giver en 
retvisende vurdering af klimapåvirkningerne ved brug af drikkeflasker i plastik (PET) og 
drikkekartoner”?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Hans.Skibby@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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